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ROMAruIN
JUDETUL GALAT

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI FRUMU$ITA

PROCES.VERBAL

al sedintei ordinare a Consiliului Local al comunei Frumugi[a din 21.04.2022,
conuocatd prin conuocatorul nr.2586/ 13.04.2022, in baza Dispozitiei
nr.152/ 13.04.2022 emisa de primarul comunei Frumusita, dl. Stoica Paraschiu.

Sedinta ordinara a consiliului local are loc in sala de sedinte din sediul primariei
comunei, la orele 7300. Presedintele sedintei este dl. consilier local Grecu lonel.

Prezenta consilierilor la sedinta este de 100%. Sedinta este statutara si are
caracter public, c1t respectarea. obligatorie a normelor de protectie impotriua uirusului
SARS-COV 2.

La gedin,td participd. primarul comunei Frumugi{a, dl. Stoica Paraschiu iar din
cadrul aparatului de specialitate al primarului participa dl. Ciobotaru Dorin-Ramon
inspector in cadrul compartimentului taxe si impozite, si d.na. Chetariu Laurentia-
Mihaela, inspector in cadrul compartimentului registru agricol.

Desfasurarea sedintei consiliului local demareaza intr-un mod atipic deoarece in
sala de sedinte se prezinta un grup de cetateni din localitate, fara ca aceasta intentie
sa ft.e anuntata. anterior. In foarte scurt timp, se d.eschid discutii din care reiese
nemultumirea cetatenilor pentru concesionarea seruiciutui public de alimentare cu apa
catre Operatorul Regional Apa-Canal Galati, acuzand primarul comunei pentru acest
fapt. Primarul comunei, dl.Paraschiu Stoica incearca sa explice cetatenilor ca ani
indelungati s-a pastrat in mod fortat pretul de 7,5 lei/mc apa si chiar si in aceste
conditii, o mqre parte din consumatorii de apa, racord.ati legal (ca sunt si cetateni care
sustrag apa deoarece ntt sunt racordati) nu au platit si au acumulat datoriifoarte mari,
adica pierderi la buget. In acelasi timp costul scazut, defectiunile frecuente, au condus
la situatia limita cand seruiciul nu se putea autofinanta - asa cum era legal - si, in
ultima instanta, toti salariatii din teren si-au dat demisia si seruiciul a ramas
paralizat. Asa ca, la initiatiua mea si cu acordul consiliului am delegat acest seruiciu
catre Apa-Canal. De altfel, nu suntem singura comuna din judet care a facut asta ci
aproape toate comunele. Mai sunt doar 75 comune care nu au delegat seruiciile catre
Apa-Canal. Dl. Primar conchide ca oamenii sunt manipulati de dl.consilier Sasu si d.e
dl.Alec Tamoja care au afirmat ca uor strange semnaturi sa-l d.emita. Interuine d.na.
....grecoaica care aftrma ca in ultima ureme l-a uazut doar pe uiceprimar cq fiind actiu,
ca drumurile nu sunt asfaltate si ca apa. de la robinet este plina de pamant d.ar este si
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foarte scumpa. Primarul spune ca teuile sunt din azbociment si dupa interuentii e
normal sa traga si nisip ori pamant. Dl. Tamoja Alec spune ca ar fi trebuit sa se
organizeze o sedinta publica, ca ar trebui sa se faca si canalizare adauga dl. Lungu
Petrache. Discutiile diuagheaza pe teme politice si subiectiue, ctt atacuri la persoana si
intr-un mod haotic si nu mai pot rt, consemnate, uneori fiind chiar limbaj triuial.
Concluzionand, toate discutiile purtate nu au nici un punct comun cu ordinea de zi a
sedintei consiliului.

Secretarul general al comunei informeaza consilierii ca mandatul de 3 luni al
presedintelui sedintelor s-c- incheiat si trebuie ales un nou presedinte de sedinta.
Proiectul de hotarare initiat de primarul comunei a auut nominalizarea pentru dna.
consilier Minastireanu Ecaterina-Mariana. Nu se fac alte propuneri iar consilierii
prezenti uoteaza cu unanimitate de uoturi "pentrd' adoptarea hotararii in forma
prezentata de initiator. Hotararea este adoptata cu 74 uoturi "pentru" dintr-un numar
de 14 consilieri locali si un numar total de 15 consilieri ai organului legislatiu.

Proiectul ordinii de zi este urmatorul:
7. Proiect de hotarare priuind desemnarea presedintelui sedintelor consiliului local

pentru lunile august, septembrie si octombrie 2022
2. Proiect de hotarare priuind insusirea Incheierii finale nr.500/ 2022 data de

Judecatoria Galati priuind ualidarea mandatului de consilier local al dlui. Paun
Zanfi.rache, membru al Partidului Social Democrat si inuestirea in functia de
demnitate publica de consilier local

3. Proiect de hotarare priuind modificarea H.C.L. nr.32/2021 de aprobare ct

regulamentului de acordare a ajutoarelor de urgenta
4. Proiect de hotarare priuind stabilirea taxei de salubrizare si aprobarea

Regulamentului de salubrizare pentru comuna Frumusita
5. Proiect de hotarare priuind aprobarea contului de executie bugetara la sfarsitul

trimestrului II al anului fi.scal 2022
6. Proiect de hotarare priuind stabilirea coeficientilor de ierarhizare si a salariilor de

baza pentru functionarii publici si personalul contractual din aparatul de
specialitate al primarului comunei Fntmusita

7. Aprobarea Studiului de fundamentare, a Studiului de oportunitate pentru
delegarea seruiciului de operare, a Documentului de pozitie, delegarea seruiciilor
de operare, a documentatiei de atribuire preanm si acordarea unui mandat
special pentru reprezentantul U.A.T. Frumusita in Adunarea Geruerala a
Asociatiei de Dezuoltare Intercomunitara ECOSDRV Galati

B. Proiect de hotarare priuind aprobarea Regulamentului Seruiciului Judetean de
Salubrizare Galati

9. Interpelari, intrebari, raspunsuri

Presedintele sedintei, dna. Minastireanu Ecaterina-Mariana isi preia mandatul
de presedinte al sedintelor pentru urmatoarele 3 luni, august, septembrie si octombrie
2022 si da citire proiectului ordinii de zi, dupa care il supune la uot. Consilierii prezenti
uoteaza in unanimitate pentru adoptarea ordinii de zi, respectiu 14 uoturi "pentru" din
14 consilieri locali prezenti. Presedintele sedintei intreaba daca proiectul ordinii de zi
sufera modifi"cari. Secretarul general informeaza ca primarul comunei retrage proiectul
de hotarare nr.4 Proiect de hotarare priuind stabilirea taxei de salubrizare si aprobarea
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Regulamentului de salubrizare pentru comuna Frumusita si se introduce un nou proiect
de hotarare, la cererea formulata in ultimul moment de A.D.I. Ecoseru. Presedintele
sedintei supune lq uot noua forma a proiectului de hotarare. Consilierii locali uoteaza
cu unanimitate de uohtri "pentru". Hotararea este adoptata cu un numar de 74 uoturi
"pentru" din 14 consilieri locali prezenti si 15 consilieri locali in functie ai organului
legislatiu.

Se trece la al doilea punct al ordinii de zi: Proiect de hotardre pridnd
lnsuslrea Inchelerii finale nr,5OO/2O22 data de Judecatorla Galoltt priuind
ua,lldarea m.andatulul de consiller local al dlui. Po;un ZanJirache, membnt al
Partldului Social Democrat si lnaestirea in functia de demnitate publica de
conslller local Intrucat nu se fac inscrieri la cuuant, presedintele sedintei supune la
uot proiectul de hotarare. Consilierii locali uoteaza cu unanimitate de uohtri "pentru".
Hotararea este adoptata cu un numar de 74 uoturi "pentru" din 74 consilieri locali

z1 orezenti si 75 consilieri locali in functie ai orqanului legislatiu. Dupa aprobarea\ | hotararii, dl. Paun Zanfirache depune juramantul de credinta si de la acest moment, dl.
Paun Zanfirache intra in atributiile legale ale mandatului de consilier local.

Se trece la al treilea punct al ordinii de zi: Prolect de hotaro;re priatnd
modiJicareq. H.C.L. nr.32/2O27 de aprobare a regulamentulul de acordare a
aJutoarelor de urgenta. Secretarul general informeaza consilierii cu priuire la
obiectul hotarariL Ia cuuantul dl. Neagu Panoit care propune majorarea ajutorului d.e
deces la suma de 1500 lei. Propunerea dlui. Neagu Panait este supusa la uot. Se
uoteaza at unanimitate de uoturi "pentru" stabilirea sumei de 15OO lei ca ajutor de
inmormantare pentru persoanele in risc social. In continuare se supune la uot proiectul
de hotarare. Se uoteaza cu unanimitate de uoturi "pentrtl'. Hotararea este adoptata qt
un numar de 74 uoturi "pentru" din 74 consilieri locali prezenti si 75 consilieri locali in
functie ai organului leqislatiu.

Se trece la al patrulea ounct al ordinii de zi: Proiect de hotaro;re priulnd,
aprobareq, contulul de execr.ttle bugetara la sfarsitttl trimestntlut II o.l anului

) fiscal 2022. Se acorda cuuantul dlui.Ciobotaru Dorin-Ramon care prezinta obiectulr proiectului de hotarare. Dl. Ciobotaru Dorin-Ramon insista pe aspectul neplatii
amenzilor care s-au acumulat solicitand sa se constituie o comisie care sa uerifice in
teren situatia sf sa incerce sa determine cetatenii sa plateasca datoriile pe care le au
din amenzi iar dl. consilier Sasu Vasile interuine ferm si isi da acordul pentru
constituirea unei astfel de comisii. Primarul comunei ii soticita dtui. Ciobotaru sa
inforrmeze consilierii cu suma totala de incasat din amenzi. Dt. Ciobotaru informeaza
ca aceasta suma este in cuantum aproximatiu de 24 milioane de lei, amenzi din ultimii
5 ani. Nu se mai fac inscrieri la cuuant. Presedintele sedintei supune la uot proiectul d.e
Lntarare. Conslierii locali uoteaza cu unanimitate de uotui "pentru". Hotararea este

e 14 uoturi "i
consilieri locali in functie ai oraanului legislatiu.

Se trece la punctul al cincilea al ordinii de zi: Proiect de hotarare priaind.
stobilirea coeficientilor de ierqrhizare si a salariilor de bqza pentttt
functlonarti publici si persondlul contractual din aparafitl de specialitqte al
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pflmanttlul comunel Dt:rtmuslta- I se da cuuantul dlui. Ropotan George-Lucian,
inspector in cadrul compartimentului resurse ttmane, care detaliaza obiectul proiectului
de hotarqre care, in pincipal se refera la stabilirea coeficientilor de ierarhizare pentru
referentul din compartimentul de stare ciuila si inspectorul din compartimentul
urbanism si amenajarea teritoriului. Dl. consilier Neagu Pqruait cere detalii cu priuire la
persoana care a dat concursul pentru stare ciuila. Dl. Ropotan informeaza ca persoana
care este angajata este dna. Oanca Mariana, cea care si pana in prezent exercita
atributiile ofiterului de stare ciuila din postura de angajat contra.ctual si nu de functie
publica. Transformarea postului sau scoaterea lui la concltrs a fost cerinta imperioasa
a corpului de control de la niuel superior. Dl. consilier Sasu se arata interesat daca au
fost respectate conditiile de publicitate a concursului. Dl. Ropotan enumera pasii care
au fost urmati si documentele care s-au primit cu acordul organizaii acestui concurs.
Nu se mai fac inscrieri la cuuant iar presedintele sedintei supune la uot proiectul de
hotarare. Consilierii uoteaza c1t unanimitate de uoturi "pentru". Hotararea este
adoptata cu un numar de 14 uoturi "pentru" din 14 consilieri locali prezenti si 15
consilieri locali infunctie ai organului leaislatiu.

Se trece la punctul al saselea al ordinii de zi: Aprobarea Sfitdtului d,e
fundament'are, a Studlulul de oportunitate pentnt delegareq, seralciulul d.e
oPeraret a Documentulul de pozltle, delegarea settticlllor de operare, a
documentatlei de atrlbuire precum si olcordarea unul mandat speclal pentnt.
rePrezentantul U.A.T. Ftttmuslta ln Adunorea Genero,la a Asoclatlel d,e
Dezuoltare Intercomunltara DCOSERV Gq.lati. I se d.a cuuantul secretarului general
al comunei, care informeaza consilierii despre continutul proiectului de hotarare si
despre necesitatea initierii acestui proiect de hotarare. Se inscriu la cuuant d.nii: Sasu
Vasile si Neagu Panait. Dl. Sasu: ce c?rcltuieli uor face oamenii? Cum uor fi taxati
oamenii? Secretqrul informeaza ca la momentul asta, cotizatia este platita d.e Primarie.
Nu se stie la acest moment care ua ft. taxa pe care o uor plati oamenii. Dl. Neagu ridica
aceeasi problema a taxei pe care o uor plati cetatenii. Se supune la uot. Se abtin d.e la
uot urmatorii consilieri: Gauriliu Nicoleta, Dragan Antoneta sl Sasu Vasile. (Jn numar de
11 consilieri uoteaza. "pentnt". Hotararea este adoptata cu un numar de 77 uoturi
(4.^ ^-^1--.t) 74 consilieri locali prezenti si 15 consilieri locali in functie ai

Se trece la proiectul de hotarare priuind aprobarea Regulamentului Seruiciului
Judetean de Salubrizare Galati. Discatiile priuind" acest proiect de hotarare se fac intre
consilieri pe grupuri, concomitent, ceea ce creaza imposibilitatea d.e a fi. consemnate
dar in general discutiile se fac an priuire ta faptut ca cel care ua castiga ticitatia ua ueni
cu un pret impus sf se ua intampla ca si cu seruiciul de alimentare cu apa. Presedintele
sedintei supune la uot. Se abtin de la uot urmatorii consilieri: Gauriliu Nicoleta, Dragan
Antonetq si Sasu Vasile. Unnumqr de 77 consilieri uoteaza "pentru". Hotararea este

7 uotltri ", nsilieri locali prezenti si 7

ansilieri locali in -functie ai oraanului leaislatiu.

Se trece la ultimul punct al ordinii de zi, si acesta fiind necesar asociatiei
Ecoseru si nu se fac inscrieri la cuuant iar presedintele sedintei supune la uot.
Consilierii uoteaza in acelasi mod: se abtin d.e la uot urmatorii consilieri: Gauriliu

(.)
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Nicoleta, Dragan Antoneta sl Sasu Vasile. Un numar de 11 consilieri uoteaza "pentrtt".
Hotararea este adoptata cu un numar de 71 uoturi "pentru" din 74 consilieri locali
prezenti si 15 consilieri locali in -functie ai organului legislatiu.

Se trece la ultimul punct al ordinii de zi: Interpelari, intrebari, raspunsuri
Se pun in discutie trei cereri:
1. Anghel Gheorghita - cere terert pentru construire locuinta
2. Sardare Carolica - cere teren pentru construire locuinta
3. Cererea Scolii Gimnaziale Nr.l Frumusita.

Aceste cereri sunt prezentate rand pe rand de primarul comunei Frumusita iar
rezolutiile sunt urmato arele :

1. Anghel Gheorghita - se aproba cu unanimitate de uoturi, cu rezoluare dupa
finalizarea cadastrarii de catre S.C. AW IM S.R.L.

2. Sardare Carolica - se aproba cu unanimitate de uoturi, cu rezoluare dupa
ftnalizarea cadastrarii de catre S.C. AW IM S.R.L.

3. Cererea Scolii Gimnaziale Nr.7 Frumusita de a li se furniza o noua centrala
termica pentnt asigurarea incalzirii salilor de clasa - se aproba cu unanimitate
de uotui.

In final, inspectorul Ropotan George ii raspunde public dlui. Consilier local Sasu
Vasile la irfirebarea cu priuire la banii pe care i-a alocat Ministerul Inuatamantului
pentru construire grupui sociale la Scoala Petru Rares, dupa ce s-c- inforrnat de la
sedinta anterioara la prezenta sedinta.

Dl. Neagu Panait intreaba daca nu s-ar putea sa se puna niste bani de la buget
ca se se amenajeze trotuare. Primarul comunei ii aminteste dlui. Neagu ca este deja in
derulare un proiect care uizeaza infiintarea de trotuare si ar fi trebuit sa stie lucrul asta
pentru ca s-au aprobat in consiliu sume si indicatori tehnico-economici.

Dl. Pirrru Ghita ridica in discutie problema peturilor din plastic care se
depoziteaza necontrolat la cimitir. Primarul subliniaza faptul ca cetatenii nu se
conformeaza cu totii regulii de a se colecta deseurile in tarcurile special amenajate.

Dna. consilier local Dragan Nicoleta isi exprima nemultumirea ca primarul nu
rezolua problema colectarii apelor si gunoaielor dinfata gospodariei sale.

Nu mai sunt alte subiecte pe ordinea de zi iar presedintele sedintei declara
sedinta inchisa.

Drept pentru cqre s-a intocmit prezentul proces-uerbal, in 2 (doua) exemplare
originale, 1 (un) exemplar se comunica Institutiei Prefectului judetul Galati si 1 (un)
exemplar uaface parte integranta din dosarul sedintei.

Secretar general,
Iacomi Emilia Mariana
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